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Kommunala Pensionärsrådet/Rådet för funktionshindrade

Sammanträdesdatum: 2019-11-19

Plats:

Tid:

Nossan, kommunhuset, Herrljunga

kl. 09.OO-10.30

Närvarande:

Stig Björkman, SPF

Ingbrith Torstensson, SPF suppleant

Birgitta Larsson, PRO Herrljunga

Ulla Knutsson, PRO Herrljunga

Lilian Davidsson, PRO Herrljunga suppleant

Laila Gustavsson, PRO Gäsene suppleant

Ann-Marie Ulvebro, PRO Gäsene suppleant

Ritva Orpana-Andersson, Finska föreningen

Eva Larsson, ordförande

Gunnar Andersson, ordförande kommunstyrelsen

Mats Palm, vice ordförande kommunstyrelsen

Övriga : Sandra Säljö, socialchef

Mariana Andersson, sekreterare

9 38 Mötet öppnades

Ordföranden hälsar alla välkomna.
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§ 39 Närvarokontroll

Närvarokontroll gjordes.

§ 40 Val av justerare

Ulla Knutsson, PRO Herrljunga, och Ritva Orpana-Andersson, Finska föreningen,

valdes till justerare. Tid för justering fastställdes till måndagen den 25

november kl. 16.00.

§ 41 Föregående protokoll

Lämnades inga synpunkter och föregående mötesprotokoll läggs till

handlingarna.

6 42 Information

Socialchef Sandra Säljö presenterar sig. Hon började sin anställning i Herrljunga

kommun den 7 oktober. Hon kommer närmast från Töreboda kommun. Sandra

är socionom sedan 20 år tillbaka och har arbetat som chef de senaste 10 åren.

Har dessförinnan bland annat arbetat som kurator inom psykiatrin och med

våldsutsatta barn, har även arbetat med ensamkommande flyktingbarn och

byggt upp verksamheter för deras mottagande samt varit verksam som

terapeut i 7 år. Hon har fått en bra introduktion i Herrljunga kommun och

upplever att alla är mycket hjälpsamma. Har hittills lagt den mesta av sin

arbetstid på verksamheten Myndighet och avdelningen för barn och unga då

det funnits behov av det men håller på med rekryteringar och träffar alla

enhetschefer för lära känna verksamheterna och medarbetarna. Sandra Säljö

nås på tfn 0513-17140.
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Kjell Nyvaller, FUB, har tidigare ställt fråga angående vad som erbjuds istället

för daglig verksamhet när de har semesterstängt. Socialnämnden har vid sitt

senaste sammanträde besvarat skrivelsen och det finns att läsa i protokollet

från 2019-10-29. Socialnämndens svar kommer även att biläggas detta

protokoll.

9 43 Budget 2020

Gunnar Andersson, ordförande kommunstyrelsen, informerar om budget 2020

vilken kommunfullmäktige fastställde förra tisdagen. Om regeringens förslag till

nytt utjämningssystem antas förväntas Herrljunga kommun få 4,6 miljoner kr.

Av dessa är 527J00 kr avsatta till tekniska nämnden på grund av tidigare

besparingar och resterande 4,1 miljoner kr avsätts i en trygghetsfond som

kommer att fördelas efter riksdagens beslut om utjämningssystemet. Det är

kommunstyrelsen som beslutar om fördelningen av trygghetsfonden.

Från Herrljunga PRO påtalas behovet av anhörigstödjare vilket är ett lagstadgat

ansvar för kommunen. SPF framhåller behovet av avlastning.

6 44 Färdtjänstrikt linjer

Förslag till Nya riktlinjer för färdtjänst har lämnats till rådet för synpunkter

innan ärendet ska behandlas av socialnämnden och vidare i beslutsprocessen.

PRO Herrljunga/Gäsene har inlämnat en skriftlig synpunkt till socialnämnden

med följande lydelse; “PRO Herrljunga och Gäsene har tagit del av Nya riktlinjer

för färdtjänst och den enda punkt vi önskar ändra på är 7.2 Regionfärdstjänst.

Vi tycker att 10 enkelresor per år är för lite då många har anhöriga utanför

Herrljungas färdtjänstområde. Det blir ju endast 5 resor/år som man kan
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utnyttja detta. För många är det viktiga resor till anhöriga på helger och andra

högtider i familjen. För övrigt har vi inget annat att anmärka på.“

Mariana Andersson, färdtjänsthandläggare, informerar att det finns möjlighet

att ansöka om fler resor om särskilda behov föreligger. Under året är det 26

personer som nyttjat sitt tillstånd för regionfärdtjänst, av dessa är det 3

personer som beviljats utökade resor och övriga har utrymme kvar för resor.

Birgitta Larsson, PRO Herrljunga anser att det inte är värdigt att man ska

behöva be om fler resor utan vill att denna synpunkt skall beaktas när

riktlinjerna fastställes.

Mats Palm, vice ordförande kommunstyrelsen, informerar att det även pågår

diskussioner i regionen angående riktlinjer, färdtjänst och kollektivtrafik.

Inga övriga synpunkter lämnas från rådet.

§ 45 Avgifter

Socialnämnden har föreslagit att måltidsavgift för särskilt boende samt

korttiden justeras till 95 % av den kostnad som tekniska kontoret debiterar för

dygnsportioner. Kommunstyrelsen beslutade enligt socialnämndens förslag

med tillägg att det skall tas fram ett underlag som beskriver de olika

kostnaderna som ligger på mattallriken i Herrljunga kommun. Måltidsavgiften

kommer slutligen att fastställas av kommunfullmäktige. En jämförelse visar att

kosten är olika subventionerad i kringliggande kommuner. Diskussion fördes

kring kosthållning, valfrihet och måltidssituationen.

Beslutspunkten från Socialnämndens protokoll bifogas protokollet.

/
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9 46 övriga frågor

Stig Björkman, SPF, ställer fråga angående bemanning nattetid på Hemgården.

Hemgården har 6 avdelningar och det arbetar 3 personer per natt. Det upplevs

inte vara ett tryggt boende. Har det gjorts någon utredning angående detta?

Sandra Säljö, socialchef, informerar att det fanns önskemål om förstärkning av

budgeten för nattjänster, men det har ännu inte kunnat tillgodoses. Frågan är

prioriterad och kommer att ses över.

Stig Björkman, SPF, ställer fråga om det finns möjlighet för nyanlända, som har

planer på att studera vidare, att kunna gå bredvid inom äldreomsorgen?

Sandra Säljö, socialchef, informerar att på Hemgården har man två

extratjänster för nyanlända. Framhåller också att det är angeläget att man kan

behärska språket. Efter SFI-undervisning finns möjlighet att läsa kurs med

vårdspråk. Handledning av personer som inte kan språket kan bli en belastning

för personalen och det krävs kunskaper, det får inte bli fel i vården.

Ritva Orpana- Andersson, Finska föreningen, framhåller också vikten av den

empatiska förmågan och att personalen måste vara professionella.

Birgitta Larsson, PRO Herrljunga, frågar om hur de riktade statsbidragen till

vården har använts i Herrljunga kommun. Frågan besvaras på nästa möte.

Birgitta Larsson, PRO Herrljunga, frågar angående ett projekt som man hade i

Falköpings kommun med gymnasieelever som deltog på äldreboende

lördag/söndag och om det skulle kunna vara något för Herrljunga kommun. Eva

Larsson, ordförande socialnämnden, informerar att det i Falköping var ett

företag som anställt ungdomar och kommunen kunde köpa deras tjänster.

Projektet kan vara inkörsport till arbete i vården.

Birgitta Larsson, PRO Herrljunga, informerar att PRO Herrljunga och Gäsene

arrangerar temadag den 26 november 14.00 på Gäsenegårdens caf6. Årets
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tema är musik och Lars-Erik Frändberg underhåller. Vidare informeras att det

kommer en trubadur till Gäsenegårdens caf6 och sjunger julsånger den 19

december.

Ulla Knutsson, PRO Herrljunga, föreslår att pensionärsföreningarna tillsammans

med kommunen ordnar en temadag tillsammans med Yngve Gustafsson,

överläkare och professor i geriatrik Umeå universitet. Eva Larsson, ordförande

socialnämnden, tar med denna fråga till Folkhälsorådet.

§ 47 Avslutning

Ordförande avslutar mötet.

Vid protokollet:

41,.a ÅÅ@44_J
Mariana Andersson
Sekreterare

Eva Larsson
Ordförande

Justeras:

Ulla Knutsson
PRO Herrljunga

Ritva Orpana-Andersson
Finska föreningen
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Svar på skrivelse från FUB angående brister i
dagligverksamhet

Tack för skrivelsen daterad 201 9-09-16 .

Daglig verksamhet är en rättighet för personer som tillhör personkretsen enl l§ 1-2 LSS. Syftet med
daglig verksamhet är att den skall bidra till personlig utveckling och till att främja delaktighet i
samhället. Det ska vara en meningsfull sysselsättning för den enskilde.

Socialstyrelsen säger att ”det går inte att säga i vilken omfattning en daglig verksamhet ska eller bör
hållas öppen eftersom det inte finns några bestämmelser som reglerar detta, varken i lag eller
förordning, eller i Socialstyrelsens föreskrifter eller allmänna råd. Det är upp till den som bedriver den
dagliga verksamheten hur den är utformad och verksamheten far till exempel ta hänsyn till
organisationen och tillgången till adekvat personal.” Vidare skriver Socialstyrelsen att: ”Om
deltagaren inte vill vara ledig under en planerad semesterstängning av den dagliga verksamheten
måste kommunen se till att han eller hon tillförsäkras goda levnadsvillkor på annat sätt.

Kommunen kan således hålla den dagliga verksamheten stängd under till exempel en semesterperiod
om verksamheten ser ett behov av det. Verksamheten tar dock hänsyn till deltagarnas önskemål om
ledighet när semesterstängningen planeras. Den enskilde har rätt till annan sysselsättning under denna
period för att tillförsäkras goda levnadsvillkor dock behöver en ansökan om annan insats göras.
Utifrån ansökan, och i dialog mellan handläggaren och den enskilde, fattas ett nytt beslut för den insats
som ersätter daglig verksamhet under perioden den ordinarie verksamheten håller stängt.

Socialförvaltningen kommer att, utifrån synpunkten i den inkomna skrivelsen, bli tydligare i sin
kommunikation med den enskilde om att en sådan ansökan behöver göras. Den enskildes handläggare
kommer även att i god tid inför sommar och semesterperioder påminna om att en ansökan behöver
göras samt efterfråga hur den enskildes behov kommer se ut under perioden som den dagliga
verksamheten håller semester stängt.

Med vänliga hälsningar

Socialnämnden

Besöksadress
HERRLIUNGA KOMMUN
Torget 1 (Box 201)
524 23 HERRLJUNGA

Telefon
0513-170 00
Fax
0513-171 33

E-post
info@admin.herrljunga .se
Internet
www . herrljunga .se 2/PI
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Sanrnanträ&sdatum

2019-10-29
Sid 7

SN § 92 DNR SN 99/2019

Revidering av Socialnämndens riktlinjer för taxor och avgifter

Sammanfattning
Tekniska förvaltningen har gjort en genomlysning av kost priserna. Detta innebär
att kostnaderna för dygnsportionerna på särskilt boende och korttiden minskar
och kostnaden för kylda matdistributions portionerna ökar. Utifrån detta behöver
ett ställningstagande tas avseende de taxor som socialnämnden debiterar för
kosten då dessa baserar sig på det pris som tekniska nämnden debiterar
socialnämnden. Förvaltningen har tagit fram tre alternativ som kort presenteras
nedan tillsammans med nuläget:

Nuläge Alternativ 2Alternativ 1 Alternativ
2019 3

15 % 15 % 0%5%Subvention
Säbo/korttid

enskilde/månAv
Subventno ,Id mat
Avgift
enskil. ortion

m=äsFian©
förhållande till
budget 2019

4 980 kr
0%

56 kr

Oh

4 478 kr
0%

63 kr

5 004 kr
5

0/
70

60 kr

Ökade
kostnader

250 tk,

Minskade
kostnader

60 tk,

Minskade
kostnader

300 tkr

Socialförvaltningen föreslår alternativ 2. Detta för att inte gå in i 2020 med ett
underskott samt att inte kostpriset för enskilde ska öka för mycket i förhållande
till 2019.

Beslutsunderlag
TjänsteskHvelse i ärendet daterad 2019-10-10
Riktlinje – handläggning av taxor och avgifter inom socialnämndens verksamhet,
KF § 90/2018-06-19

Förslag till beslut
Föwaltningens förslag till beslut:

• Måltidsavgift för särskilt boende samt korttiden justeras till 95 % av den
kostnad tekniska kontoret debiterar för dygnsportioner

' Måltidsavgift för matdistribution per portion fastställs till 95 % av den
kostnad tekniska kontoret tar ut.

Magnus Lennartsson (M) bifaller föwaltningens förslag enligt punkt 1 och avslår
föwaltningens förslag enligt punkt 2 .

Magnus Lennartsson M) föreslår ett tillägg i form av att socialnämnden ber
kommunstyrelsen om tillåtelse att konkurrensutsätta kosten.

&Jsterand8s sign Utdragstnstyrkande
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Fortsättning SN § 92

Beslutsgäng
Ordföranden frågar om förvaltningens förslag enligt punkt 1 antas och finner att
så sker.

Ordföranden &ågar om föwaltningens förslag enligt punkt 2 antas och finner att
så inte sker.

Ordföranden frågar om Magnus Lennartsson (M) tilläggsförslag antas och finn
att så sker.

Socialnämndens förslag till kommunfullmäktige
1. Måltidsavgift för särskilt boende samt korttiden juste
kostnad tekniska kontoret debiterar för dygnsportioner

Socialnämndens beslut

ras till 95 % av den

2. Socialnämnden ber kommunstyrelsen om tillåtelse att konkurrensutsätta
kosten.
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Expediens till: Kommunfullaakti8e
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